
Protokół nr 6/2019 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 15 kwietnia 2019 r. w godz. od 15:15 do 16:30 

w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/  Bogdan Bezdziecki - przewodniczący Komisji 

2/  Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji,, 

3/  Anna Maria Gawlińska 

4/ Jacek Juszkiewicz  

5/  Kamil Lauryn, 

6/  Jacek Niedźwiedzki, 

7/ Jacek Roszkowski 

8/ Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Ewa Beata Sidorek             - Zastępca Prezydenta 

2/ Iwona D. Prelewicz-Ceran - Naczelnik Wydziału Kultury, Turystyki i Promocji, 

3/ Adam Żywiczyński             - Konserwator Zabytków, 

4/ Marek Anuszkiewicz           - Wydział Inwestycji 

5/ Alicja Andrulewicz             - Dyrektor SOK, 

6/ Maria Kołodziejska             - Dyrektor Biblioteki Publicznej, 

7/ Danuta Ziniewicz                - Biblioteka Publiczna, 

8/ Jerzy Brzozowski               - Dyrektor Muzeum Okręgowego 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Bogdan Bezdziecki, który powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli jednogłośnie następujący porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu  nr 5/2019 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca  2019 r. 

2. Sprawozdanie merytoryczne z działalności Suwalskiego Ośrodka Kultury za rok 2018. 

3. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej                          

w Suwałkach za rok 2018. 

4. Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach za 2018 rok. 

5. Informacja z rozliczenia dotacji przyznanych w 2018 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 



6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

7. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki 

konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części 

budżetu miasta na 2020 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy 

Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2020 rok. 

9. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu  nr 5/2019 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca 2019 r. 

 

Przewodniczący Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu           

z poprzedniego posiedzenia.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do protokołu. 

 

Wojciech Pająk zwrócił uwagę na brak pierwszych sześciu stron w materiale dot. Biblioteki 

Publicznej. W wyniku dyskusji okazało się, że nie wszyscy radni otrzymali kompletny materiał 

dot. Biblioteki Publicznej. W trakcie trwania posiedzenia Komisji brakujące strony zostały 

skserowane i dostarczone radnym. 

 

Przystąpiono do głosowania : 

za                                                -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Protokół nr 5/2019 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej                         

w Suwałkach z dnia 18 marca 2019 r.-  został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad pkt. 2 

Sprawozdanie merytoryczne z działalności Suwalskiego Ośrodka Kultury za rok 2018. 

Sprawozdanie   stanowi załącznik nr 2. 

Alicja Andrulewicz szczegółowo omówiła działalność Suwalskiego Ośrodka Kultury w 2018 roku. 

Podkreśliła fakt trwającego remontu budynku SOK przy ul. Noniewicza, co wiązało się z przeniesieniem 

pracowni do obiektu przy ul. Jana Pawła II; nadmieniła, że mimo tych trudności  wszystkie zadania 

merytoryczne SOK-u  w roku 2018 zostały wykonane  bez uszczerbku dla odbiorców.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 
 



Przystąpiono do głosowania  : 

za                                                -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Komisja Informację z działalności Suwalskiego Ośrodka Kultury w Suwałkach przyjęła 

jednogłośnie. 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej                                      

w Suwałkach za rok 2018. 
Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Maria Kołodziejska przedstawiła i szczegółowo omówiła  działalność Biblioteki Publicznej 

im. Marii konopnickiej w Suwałkach. 

Anna Maria Gawlińska zapytała, czy można oddać do biblioteko każdą książkę w dobrym 

stanie. 

Maria Kołodziejska odpowiedziała, że każda książka jest przyjmowana i poddawana selekcji; 

część książek przyjmowana jest do księgozbioru biblioteki a nieprzydatne  wystawiane są na 

specjalne półki. Pozycje te czytelnicy mogą nabyć za symboliczny grosz; uzyskany zysk ze 

sprzedaży przeznaczony jest na zakup nowości czytelniczych. 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy stanowisko Zastępcy Dyrektora jest już obsadzone. 

Maria Kołodziejska odpowiedziała, że nie ponieważ nie ma jeszcze zatwierdzonego 

regulaminu organizacyjnego biblioteki. 

Członkowie Komisji nie wnieśli  więcej uwag. 

Przystąpiono do głosowania  : 

 

za  głosowało                              -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja jednogłośnie  przyjęła Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii 

Konopnickiej w Suwałkach. 

Ad pkt. 4 

Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach za 2018 rok. 
Sprawozdanie   stanowi załącznik nr 4 do protokołu  

 

Jerzy Brzozowski przedstawił Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach              

w 2018 roku . 

Marek L. Zborowski-Weychman zapytał, czy faktycznie Suwalczanie nie chodzą do Muzeum, gdyż 

jak wynika zwrot poniesionych kosztów związanych z Suwalską Karta Mieszkańca za bilety wstępu  to 

kwota 10 zł.- Jeżeli jest taka sytuacja, to należy zastanowić się to zmienić. 

Jerzy Brzozowski odpowiedział, że mieszkańcy naszego miasta odwiedzają tę placówkę kultury, ale 

trzeba pamiętać o tym, że jeden dzień tygodnia  tj. niedziela jest bezpłatny. Muzeum nie prowadzi 

statystki dot. ilości osób zwiedzających  wystawy. 

Wojciech Pająk  zapytał o opłatę za zbiorowe wejście do muzeum klas na lekcje historyczne, 



Jerzy Brzozowski odpowiedział, że w takim przypadku opłata jest symboliczna i wynosi 3 zł.- lub 5 

zł.- nadmienił, że skończyła  się trwałość projektu archeologicznego - od 1 maja br dyrekcja muzeum 

planuje podniesienie ceny bilety wstępu. Z 5 zł  na 8 zł docelowo 10zł.- od osoby dorosłej i z 3 zł na 5 

zł.- od młodzieży. 

Członkowie Komisji nie wnieśli  więcej uwag. 

Przystąpiono do głosowania  : 

za  głosowało                              -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Komisja jednogłośnie przyjęła Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego                         

w Suwałkach. 

Ad pkt. 5 

Informacja z rozliczenia dotacji przyznanych w 2018 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 
Informacja   stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Adam Żywiczyński przedstawił przedmiotową informację. 

Marek L. Zborowski-Weychman zapytał, czy rozliczenie przyznanych dotacji świadczy o tym, że 

wszystkie prace zostały wykonane zgodnie z obowiązującymi przepisami i standardami. 

Adam Żywiczyński odpowiedział, że najważniejszą sprawą jest nie niszczenie zabytków; ważne jest 

aby roboty budowlane przy zabytkach budzące kontrowersję były działaniami odwracalnymi. 

Powiedział, że dba przede wszystkim o to, aby obiekty zabytkowe były prawidłowo użytkowane. 

Marek L. Zborowski-Weychman nadmienił, że podczas remontu  elewacji obiektu przy ul. 

Mickiewicza 5 zostały wymienione okna drewniane na okna plastikowe; w związku z tym zapytał, czy 

faktycznie okna te pasują do obiektu zabytkowego. 

Adam Żywiczyński poinformował, że suwalskie kamienice pochodzą z okresu pierwszej połowy XIX 

wieku; zapewnił, że wymienione stare okna nie były oryginalnymi oknami z tamtych lat. Były to okna 

jednoramowe, pojedyncze.  Następnie wstawiono tzw. dubelty. Na przełomie XIX i XX wieku w okresie 

pojawienia się w Suwałkach garnizonów zaczęto remontować te kamienice i wprowadzono okna tzw. 

polskie czyli półskrzynkowe otwierające się zarówno na i do wewnątrz. Obecnie zdarzają się przypadki, 

że lokatorzy bez zgody konserwatora zabytków wymieniają okna drewniane na plastikowe. Nadmienił, 

że czynione są starania aby w kamienicach wpisanych do rejestru zabytków okna wymieniane były na  

drewniane, ale w sensie społecznym jest to trudne zadanie. Konserwator odszedł od zasady powtarzania 

tej samej konstrukcji okien; najważniejszą sprawa jest powtórzenie rysunku okna tzn. sposób otwierania 

okien.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  więcej uwag. 

Przystąpiono do głosowania  : 

za  głosowało                              -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła Informację z rozliczenia dotacji przyznanych w 2018 roku na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

 

 

 



Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że  projekt przedmiotowej uchwały został przesłany radnym 

wraz z materiałami.  

Adam Żywiczyński przedstawił i uzasadnił projekt uchwały. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag  

Przystąpiono do głosowania  : 

„za”  głosowało                               -    8  radnych, 

przeciw                                           -     0, 

wstrzymało się od głosu                 -     0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków znajdujących się na terenie Miasta Suwałki,  
opinia Komisji stanowi załącznik  nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej           

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2020 rok. 
Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że   przedmiotowa informacja została przesłana radnym wraz 

z materiałami.  

Marek Anuszkiewicz szczegółowo omówił Informację dot. przeprowadzenia konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 

2020 rok. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag  

Przystąpiono do głosowania  : 

„za”  głosowało                               -   7 radnych, 

przeciw                                           -    0, 

wstrzymało się od głosu                 -    0. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła Informację z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części 

budżetu miasta na 2020 rok. 

 

 

 



Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2020 rok.     

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu      

                                                                             

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że projekt przedmiotowej uchwały został przesłana radnym 

wraz z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag  

Przystąpiono do głosowania  : 

„za”  głosowało                               -   7 radnych, 

przeciw                                           -    0, 

wstrzymało się od głosu                 -    0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie 

Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2020 rok.     

opinia Komisji stanowi załącznik  nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt 9 

Wolne wnioski. 

 

Iwona Dorota Prelewicz-Ceran poinformowała o wystosowanym do Przewodniczącego 

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach pisma dot. delegowania 

dwóch przedstawicieli do pracy zespołu, który zajmie się zmianą programu stypendiów                  

i nagród „Zdolny Suwalczanin”. 

Bogdan Bezdziecki,  poinformował, że w dniu jutrzejszym zostaną podane nazwiska członków 

Komisji wytypowanych do prac w/w zespołu. 

 

Bogdan Bezdziecki podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.     

 

        Przewodniczący Komisji Kultury Sportu                           

                                                                                  i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach   

 

                    Bogdan Bezdziecki 

 

Protokół sporządziła: 

Danuta Teresa Skucz 

Inspektor Biura Rady Miejskiej 

w Suwałkach 

 


